
Program schůze výboru SSLB   

V Praze 25.1.2024,  IPVZ-Ruská 2412/85, Praha-10 Vinohrady 

  

 

1.) Úvod, prezence členů, hospodaření v r.2023, kontrola úkolů z minulé 

schůze výboru (J. Kozák, I. Vrba )  -  

Omluvení: Gabrhelík, Š. Kozák, Vondráčková , Machart (předseda SIA)   

Přítomni: členové výboru SSLB,  předsedkyně sekce mladých algeziologů- 

Kynclová, členové revizní komise: Málek. Procházka 

Hospodaření SSLB ke konci roku 2023 v přebytku , hlavním příjmem  byly 

Č.-S.   Dialogy v Ostravě   .  

2.) Schválení nových  členů: 

P. Vašek , M. Maczka , D. Skupin  

            ukončení členství: K.Moráňová  

      3.)  Vzdělávací program v oboru, atestace, akreditace, stáže   

            (Kozák J., Hrubešová J.)  

             Akreditační komise  za Algeziologii nebyla dlouhodobě svolána  

prostřednictvím MZ ČR , trvají  problémy  se započítáváním praxe  na 

odborných pracovištích oborů a je žádoucí jmenování   dalších akreditovaných 

pracovišť   a   započítávání   odborné praxe . Do vyřešení této situace, která 

ovlivňuje přihlášení mnoha lékařů do oboru . Pověřena dr. Hrubešová  -  členka 

Akreditační komise Algeziologie  k projednání  návrhu na svolání komise s její 

nepřítomnou předsedkyní , dr. Vondráčkovou. 

 Za rok 2023  : 5 nově atestovaných lékařů a též 5 lékařů nově zařazeno do 

přípravy k atestačnímu řízení. Atestace bude 3.června 2024. 

 

4. Zpráva z časopisu BOLEST (Kozák J., Fricová) 



Vzhledem k menšímu počtu zaslaných článků   je určitý  nedostatek 

kvalitních článků a proto se musí situace někdy  řešit přebíráním článků 

z jiných časopisů.   Řešením by mohlo být použití článků- kazuistik 

z nedávno vydané knihy Kozák a kol. Algeziologie aneb léčba bolesti 

v kazuistikách což bylo projednáno  a odsouhlaseno s vedením  časopisu 

Bolest, vydavatelem  knihy  a  redaktorkou J.Banduričovou . Výběr článku   

z knihy  bude projednán s jeho autorem  a  ev. úpravy a komentáře   

autora dle pravidel  Bolesti  se budou upřesňovat . Další možností je větší 

autorské začlenění redakční rady časopisu Bolest zajístí  a projednají na 

redakční radě s šéfredaktorem   prof. Rokytou  a členy  redakční rady 

Kozák J. a  Fricová .  Na návrh   členů výboru byla udělena cena 10 000 Kč 

za nejlepší článek  za rok 2023  J.Procházkovi .  

  

         

5.) Zpráva o činnosti Sekce IA, kurz intervencí  – IPVZ, kurz 

           s kadavery 3.LFUK  ( Lejčko ) 

            Mnoho akcí úspěšně provedeno v roce 2023 – kadaver kurz + kurz 

periferních stimulací v FN Vinohrady. Teoretický kurz v rámci IPVZ – bude 

začátkem dubna -8.-9.4, 7.6. bude kurz Sono-akademie vedený prim. Nalosem 

se zaměřením na pánevní bolesti-indikace v UZV navigované intervenční 

algeziologii (IA). Dr. Lejčko se zúčastnil jako lektor mezinárodního  

Intervenčního workshopu v Praze .  Byl nominován   jako vrcholný představitel  

SSLB v problematice intervenční algeziologie pořadatelem EPC.   Kurz byl určen 

hlavně pro mezinárodní účastníky i vzhledem k jeho  vysoké ceně  . Dr Lejčko 

hodnotil velmi vysoko tento kurz po odborné i edukativní stránce i díky 

mezinárodně zastoupeným, uznávaným  lektorům. 

 



      6.) Zpráva o www.sslb.cz , Algeziolog.cz , pacientská                                                           

           Organizace  (PO) – aktivity   ( J.Kozák,  Hakl, Hovorka  ) 

        Osobní účast  předsedy PO pro léčbu bolesti p. Hovorky, zúčastnila se i 

asistentka M. Zelinková. Byly poskytnuty informace o prozatímní činnosti a 

aktivitách v rámci pacientského HUBu, zejména na Praze 10 a FN Vinohrady- Byl 

vydán   časopis  pro pacienty s informacemi  o Algeziologii   k distribuci na 

pracoviště LB. V aktivitách   Předseda organizace p. Hovorka prezentoval  tyto 

výtisky příručky pro pacienty (jako průvodce pro pacienty). Výbor SSLB  

postrádá   více   akcí směrem k pacientům , zejména jejich nábor a registraci 

v PO , vytvoření databáze pacientům ….. V plánu je schůzka s novou PR 

agenturou která by měla participovat na zkvalitnění činnosti PO . Informace o 

PO je možné získat na www.pobolest.cz či v magazínu HOSPITALin. Výboru SSLB 

bude zaslána výroční zpráva PO , která by měla být vydána k 31.1.2024  

      7.) Mezinárodní činnost – IASP,EFIC,  kongres IASP  5.- 9.8. 

2024 Amsterdam,                                       

               Š.Kozák    dříve zvolený a nominovaný councillor pro mezinárodní 

jednání   za ČR  a SSLB,  přednese návrh   ČR   na  zasedání   zástupců  zemí IASP 

v rámci světového kongresu v Amesterodamu (5.-9.8. 2024).  Výbor  odsouhlasil 

tento návrh  a konstatoval , že   organizační agenturu vybírá vždy IASP   sám , 

byť  aktuálně  naší společnosti  podal  návrh na organizaci IASP kongresu  

zástupce z ČR.  

    8.) Sekce mladých algeziologů - aktivity  SMA  (Kynclová)-  sekce mladých 

algeziologů (SMA) se sešla v Ostravě v rámci Č-S Dialogů- zúčastnilo se asi 22 

lékařů. Velkým problémem dle dr. Kynclové je nedostatečná a včasná 

informace pro členy o chystajících akcích s dostatečným předstihem. Řešením 

by mělo být lepší využití propojení našich webových stránek –www.sslb.cz + 

www.algeziolog.cz i s pomocí PR agentury. Sekce se snaží o web semináře, 

http://www.sslb.cz/
http://www.pobolest.cz/
http://www.algeziolog.cz/


vzdělávací minikurzy v souvisejících a málo algeziology  preferovaných 

problematikách (akupunktura, psychosomatika apod.) a možnosti sdílení 

určitých specifických algeziologických metod pro členy SSLB-algeziology 

jednotlivými algeziologickými odborníky (pracovištěmi). 

 

 

      9.) Zpráva sekce privátních algeziologů ( Hakl, Popperová)  

I tato sekce měla svoje setkání v Ostravě, nyní asi 17 členů, N. Popperová 

informovala o  problémech k řešení, mnohé z nich mají i přesah do celé 

základný SSLB (vykazování, nové kódy, doplatky za léky, sjednocení ceníků za 

nehrazené výkony   např  AKU, otázka Qutenzy a její aktuální nedostupnosti  - 

při vytvořeném kodu, otázky  pojištění za odpovědnost zdravotníka , 

problematika výběrů programů  pro PC  a jejich sjednocení ...).  Otázek a návrhů 

bylo sděleno skutečně mnoho a bylo konstatováno , že bude  nejvhodnější 

jejich diskuze  na webové platformě , např.  na SSLB . CZ  a  tam bude také 

možné domluvit  online platformu ke komunikaci s termíny  setkání a hlavně   

rozdělení úkolů , kterých  je opravdu  velké množství , některé jsou  velmi 

časově náročné – např jednání  o nových kodech , jiné  by  zřejmě bylo možné 

řešit individuálně  ( PC  lékařské programy  , pojištění odpovědnosti …)  

 

     10.) Nový termín výborové schůze SSLB  

Další schůze SSLB ČLS JEP bude 12.4. v 17,00 hod. v rámci kongresu se Sekcí 

bolesti hlavy Neurologické společnosti v Brně (11.-13.4.2024) – začlenění do 

programu + vhodný prostor u organizátoru kongresu  je domluven . Další- 

letošní Č-S Dialogy o bolesti se uskuteční na Slovensku v Bratislavě 3.—

5.10.2024 a v roce 2025 budou v Plzni.  

                                                            



     11.) PR aktivita  SSLB  – smlouvy. Partnerství se  SSLB -  STADA 

    , smlouvy s ČLS  a partnerem. Nabídka PR aktivit   z ČLS  (Kozák J, 

Popperová) 

Byl  realizován konkurz  a  výběr  z 5 PR agentur, důležitým faktore byla  i cena  

pro  fond SSLB ,  byla  vítána i podpora  fy STADA (náš oficiální partner) Bude 

uzavřena smlouva na jeden rok s možností vypovězení po tomto roce dle 

činnosti  PR agentury.  Výsledek   činnosti  bude  pravidelně měsíčně hodnocen 

a ev. i ukládány průběžně úkoly  pro PR agenturu  cestou   pověřené skupiny 

pro PR aktivity  - Š . Kozák  a N. Popperová  

 

     12.)  Konference 2024: Algeziologické dny  Ústí n/Labem 22.-23.3. – 

předběžný program předložen dr. Procházkou,  

Konference- Brno   se sekcí  Neurologické společnosti - CHS  

 Program byl  koncipován za účasti     člůenů výboru (Kozák , Fricová ) s dr. 

Nežádalem , předsedou CHS  a koná se  11.-13.4. 24 – zatím  byl proveden náčrt 

programu a  byli osloveni všichni členové  výboru k aktivní účasti  vzhledem  

k menší aktivní účasti ze  strany SSLB  v minulém ročníku  . Prakticky všichni 

poslali své návrhy přednášky – některé  přednášky nebyly akceptovány 

vědeckým výborem   , nicméně je doporučeno výboru   poslat navržené 

prezentace   jako abstrakta  a počítat i s tím , že nemusí být všechny přednášky 

akceptovány vědeckým výborem .  .  J.Kozák ocenil aktivní přístup   výboru  .  

   

      13.) Konopí novinky  ( Hřib )  

R.Hřib vyvájí chvályhodnou činnost  -  stále  má  snahu o zrušení povinného 

hlášení všech receptů-pacientů užívajících L. Konopí  (LK). Zatím se bohužel  

nedaří a povinné hlášení  je do konce března následujícího roku ( nyní 

31.3.2024 za rok 2023.)  Prodloužení možnosti předepisování LK na 3 měsíce 



zatím neprošlo. R. Hřib aktuálně jedná  na MZ ČR  a bude informovat výbor o 

dalším vývoji situace.  

       14.)  Plán NM – konference  na listopad  ( J.Kozák ) – Konference – Pražský 

neuromodulační den se uskuteční v pátek dne 22.11.2024 v FN Motol 

v návaznosti na seminář o programování v neurostimulační analgetické léčbě 

(čtvrtek 21.11 též v FN Motol).Vlastní přednáškový program bude 22.11. 2024 .  

Organizaci kongresu bude zajišťovat   J. Kozák  ,   Vrba, programovací workshop  

bude organizovat předseda   SIA   -   S. Machart. 

       

 Různé:  

-Intervenční setkání zástupců  - schůzka ,, na  ½  cesty ´´  organizací pověřen H. 

Lejčko ,  témata , program intervenčních naktivit , certifikace  intervenční 

edukace  od SSLB.  

 - Byl odsouhlasen návrh  na založení sesterské sekce   SSLB  od   Mgr. 

Červenkové z Pardubické univerzity , Fakulty zdravotnických studií . Vedoucí 

katedry  bude pozvána  na příští schůzi výboru  v Brně  , ev. nominuje   svého 

zástupce .  Na schůzi  výboru by bylo možné projednat  také pariticipaci  výboru 

na European  Diploma  in Pain Nursing  o kterém jedná zmíněná  zástupkyně na 

EFIC.          

-  Návrh   nového zákona MZ ČR  - novelizace    zákona z roku 2012 je v plánu na 

MZČR , byli jsme oslovení  k připomínkování .  Byl připomínkován J.Kozákem 

zejména v otázce personálního obsazení pracoviště léčby bolesti . Aktuálně je 

v zákonu uvedeno personální  obsazení  :  specialista  na paliativní medicínu 

anesteziolog a intenzivista  a není uveden algeziolog , byť atestace v oboru 

probíhají  od roku 2011.  Připomínka  byla podána korespondenčně  i 

telefonickou formou . 



 - Viklického cena  za nejlepší článek s IF  byla udělena na návrh prof. Rokyty  dr. 

Raudenské a  dr Javůrkové  , cena bude předána  na Dialozích o bolesti 

v Bratislavě . Cena je vypsána ve výši 20 000 Kč. 

- Pacientská organizace(PO) –  byla provedena distribuce   vydaného materiálu 

PO pro výbor -průvodce pro pacinety Diagnóza: Bolest ,    průvodce je určen  

pro širokou pacientskou veřejnost  , např do ambulancí LB ale i na jiná 

pracoviště . členové výboru   si odebrali   výtisky  a mohou se pro další obrátit   

na   PO , ev.  na  CLB   FN Motol . Akltuálně je v plánu   navázání spolupráce PO 

se začínající PR agenturou SSLB.  

- Proběhla diskuze o nové kampani v médiích  vzhledem k problematice   

opioidů, zejména prezentování drogové závislosti   na fentanyl v USA.  Bylo 

navrženo , že by měl zaznít oficielní názor  odborné společnosti  na tuto 

problematiku  v ČR  .   Návrh   bude prezentován   i PR agentuře  po jejím  

zahájení činnosti.  

 

Zapsal :MUDr.  Ivan Vrba, Ph.D. 

Úpravy a kontrola : doc. MUDr.Jiří Kozák, Ph.D.  

 

 


